

## Referat

Lokalrådsmøde - Tirsdag d. 27. august 2024 kl. 19.00-20.30

Sted: GKIC

Tilstede: Henrik, Frithiof, Morten, Claus, Peter og Sjanna

Afbud: Karen

### 1. Gennemgang og Godkendelse af referat fra møde d. 5.juni

Referat er godkendt. Peter bemærkede til pkt 6.b., at han har været i kontakt med Silkeborg Kommune, der udtalte, at de noterede sig oplysningen om, at en borger har observeret Japansk pileurt på Teglværksgrunden. De foretager sig pt. ikke yderligere på baggrund heraf.

### 2. Godkendelse af dagsorden

Peter anførte punkt om orientering om Naturdag på Teglværksgrunden.

### 3. Korte meddelelser siden sidst

#### a. Status fra Sti-styregruppe

Spang er etableret, stien er åben og slået – der har været opslag på Facebook herom. Peter og Morten laver promoveringsfilm af stien. Claus kontakter Mia som opfølgning på Mias' mail fra juni vedr. budget for stier.

#### b. Status vedr. byggegrunde

Arbejde vedr. lokalplan er igangsat – som det også blev orienteret om på Borgermøde i juni. Lokalråd og GAU har sat spørgsmålstegn ved den tidsplan, der er udlagt fra kommunens side. Kommunen har givet en tidsramme for byggemodning – grundene vil først være salgsklare i 2029. Det er en uacceptabel lang tidshorisont set fra Lokalrådets side. Martin Jacobsen (Formand for Plan og Vej) er kontaktet og har tilkendegivet at ville deltage i møde.

#### c. Åbent Centerdag i GKIC – 21.september (mail fra Jacob Hjorth)

Sjanna svarer Jacob – eneste udgift for Lokalrådet vil være planche/præsentationsmateriale vedr. Teglværksgrund. Peter undersøger priser.

### 4. Sager/emner til behandling

#### a. Behandling af indkomne forslag fra Borgermøde d. 12. juni og generel opfølgning på borgermøde

##### i. Mail fra Claus med forslag

1. Oversigtsforhold på Borgergade er dårlige.

- a. Morten bemærkede, at kommunen gentagne gange er gjort opmærksom på dette. Morten gentager det ved næste kontakt med Plan og Vej.
  - 2. Bænke og borde ved regnvandsbassin på Skovvejen (nedenfor Karolinelund).
    - a. Peter rækker ud til kontakt ved kommunen ift. bord- bænkesæt og øvrig offentlig brug af området.
  - 3. Info/velkomstschild til cyklister til banestien – så Gjern præsenteres ift. diverse faciliteter.
    - a. Der har været drøftelser bagud i tid – også ift. samarbejde med Resenbro Lokalråd. Lokalrådet noterer sig inputtet.
  - 4. Elektroniske infotavler
    - a. Peter hører Borgerforeningen ift. om det evt. kan være en idé ift. Gjern.dk.
  - 5. Vinterbadebro og sauna
    - a. Der er etableret et platform, der evt. kan anvendes. Kommunen har tidligere været forespurgt konkret ift. sauna ifm. med tilladelse til platform og teglværkspavillon – kommunen har afvist.
- b. Teglværksgruppe
- i. Udvidelse af Teglværksgruppe
    - 1. Gruppen udvides med Claus, Frithiof og Preben fra GAU.
  - ii. Orientering om status og møde med forvaltning d. 1.august
    - 1. Steen, Preben fra GAU, Peter og Sjanna deltog. Der bliver et arbejde med helhedsplan samt øvrige opgaver vedr. arbejdet med at komme videre med pavillonen.
- c. Invitation til dialogmøde i Gjern om Fremtidens kultur og fritidsliv i Silkeborg Kommune, jf. mail
- i. 26.september kl. 17.00-18.30  
Morten deler Facebook-begivenhed. Frithiof deltager for Gjern Lokalråd.
- d. Invitation til eftermiddag på Midtjyllands avis, jf. mail
- i. 3. oktober kl. 17.00-19.00 – deltagelse? – tilbagemelding senest 15.september  
Frithiof og Peter – evt. Claus deltager. Sjanna svarer mail med tilmelding.

## 5. Forslag til næste dagsorden

## 6. Eventuelt

Peter orienterede om Naturdag d. 7.september. Peter har i samarbejde med biblioteket Hvis tid i overskud – Turen går til Gjern, bænke i byen, Gjern LokalTV